
Protokół 

z II nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 
                odbytej w dniu 5 grudnia 2006 r. w godz. od 900 do 1120 

                        w sali GOKSiR w Liniewie przy ul. Dworcowej 3. 
 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych Przewodniczący Rady Gminy               

p. Ludwik Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ                  
w sesji uczestniczy 15 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Wójt – proszę o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmian                         

w budŜecie gminy. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła uchwałę do porządku dziennego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 

obrad sesji? 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad, który brzmi 

następująco: 

 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Przyjęcie porządku dziennego. 

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4.  Ślubowanie Wójta. 

5.  Wystąpienie Wójta Gminy. 

6.  Wystąpienie zaproszonych gości. 

7.  Interpelacje i wnioski radnych. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmian w budŜecie gminy, 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze gminy 

Liniewo, 



- określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów oraz opłaty 

targowej na obszarze gminy Liniewo, 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

- zwolnień z podatku od środków transportowych, 

- ustalenia stawki za składowanie odpadów na składowisku gminnym                 

w Liniewskich Górach, 

- ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie 

ścieków do kanalizacji oraz zrzut ścieków /do oczyszczalni ścieków w Orlu              

/ w Gminie Liniewo na rok 2007. 

9.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Ustalenie terminu sesji 

12. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szpakowski zapytał radnych kto jest                          

za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad.4 i 5 
 

Ślubowanie Wójta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski odczytał rotę ślubowania.  

 

Wójt Gminy Mirosław Warczak złoŜył ślubowanie, następnie podziękował 

wszystkim i przywitał gości. 

 

Pan Ludwik Szparkowski w imieniu radnych i sołtysów złoŜył Ŝyczenia Wójtowi. 

 

Maria Labuda złoŜyła Wójtowi Ŝyczenia i wręczyła kwiaty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Ŝyczenia i gratulacje przesłane przez Pana 

PłaŜyńskiego. 

 

Ad.6 
Wystąpienie zaproszonych gości. 



Ad.7 

Interpelacje i wnioski radnych. 
 

Jerzy Czapiewski – podziękował za zrobiony przepust w Głodowie, 

- piasek na drogi – nie ma tego piasku, przywłaszczył sobie go sołtys. 

- ścinka drzew – ścięte drzewo moŜna by było dać biednym ludziom na opał. 

 

Wiesław Szarmach – chcielibyśmy złoŜyć Ŝyczenia w imieniu straŜaków. 

- do dnia dzisiejszego nadal nie jest dolany asfalt przy nowych chodnikach                       

w Wysinie. Czy będzie coś w końcu zrobione w tym kierunku?  

- odśnieŜanie – jak zostały podzielone rejony do odśnieŜania? 

- równiarka – czy to jest koniec woŜenia tłucznia na drogi? Czy będą jeszcze 

dostarczać?  

 

Alfons Troka – odśnieŜanie – jak będzie się odbywać odśnieŜanie? 

- droga gmina w stronę do ELARu – woda zalewa p. Czerwonaków. Trzeba coś               
z tym zrobić? 

  

Ryszard Kruszyński – SPEND – co w tej sprawie zrobiono? 

 

Ryszard Barzowski – w Orlu jest przewrócony słup telefoniczny trzeba to zgłosić. 
 

Zdzisław Bela – rozbierają tory, jeŜdŜą tam cięŜkie tiry, droga jest rozjeŜdŜona kto 

naprawi tą drogę? 

- rolnicy podczas orania pól zaorywują drogi. Trzeba wytyczyć drogę i wyznaczyć 
jakieś kary dla tych osób lub powołać komisję, która to sprawdzi. 

- tłuczeń na torach – co z tym tłuczniem, trzeba to jakoś załatwić, uzgodnić. 
 

Ad. 8 

 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

- zmian w budŜecie gminy Liniewo. 

Pani Danuta Skuza Skarbnik Gminy omówiła uchwałę w sprawie zmian                       

w budŜecie gminy. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy? 



 

Radni 15 głosami „za” przyjęli  
 Uchwałę Nr II/ 5 /2006 w sprawie zmian w budŜecie gminy. 

 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze gminy 

Liniewo 

 

Benedykt Knitter - Komisja Komunalna – komisja przychyla się                                
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Jerzy Bałachowski - Komisja Rolna - komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Sławomir Zabrocki - Komisja Rewizyjna - w § 2 pkt 1 proponowaną stawkę                
17,95 zł proponuję zmniejszyć do kwoty 17,80 zł. 

 

Andrzej Hinc - Komisji Oświaty - przedstawił propozycje komisji: 

- w § 1 pkt 4 ppkt b proponowaną stawkę 0,08 zł proponuję zmniejszyć do kwoty 

0,05 zł, 

- w § 1 pkt 4 ppkt c proponowaną stawkę 0,24 zł proponuję zmniejszyć                  
do kwoty 0,22 zł 

- w § 1 pkt 3 proponowaną stawkę 5,95 zł. proponuję zmniejszyć do kwoty           

5,90 zł. 

- w § 2 pkt 1 proponowaną stawkę 17,95 zł proponuję zmniejszyć do kwoty 

17,80 zł. 

- w § 2 pkt 5 proponowaną stawkę 0,69 zł proponuję zmniejszyć do kwoty                

0,67 zł. 

 

Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest                   

za proponowaną stawką 5,90 zł. od 1m² powierzchni uŜytkowej pozostałych 

budynków lub ich części w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej działalności 

poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego (budynki 

gospodarcze, szopy drewniane, garaŜe wolnostojące i inne budynki)? 

 

Radni 1 głosem „za” przy 14 głosami „przeciw” odrzucili stawkę 5,90 zł 

proponowaną przez radnego Andrzeja Hinc. 

 

Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest                 

za proponowaną stawką 0,05 zł. od 1 m² gruntów pod drogami, które w ewidencji 



gruntów i budynków nie posiadają określenia uŜytku rolnego, w tym zajętych na 

prowadzenie odpłatnej działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku 

publicznego? 

 

Radni 1 głosem „za”, 12 głosami „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

odrzucili proponowaną stawkę przez radnego Andrzeja Hinc. 

 

Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest                 

za proponowaną stawką 0,22 zł od 1m² gruntów pozostałych, w tym zajętych                 

na prowadzenie odpłatnej działalności poŜytku publicznego przez organizacje 

poŜytku publicznego? 

 

Radni 6 głosami „za”, 7 głosami „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

odrzucili stawkę 0,22 zł. proponowaną przez radnego Andrzeja Hinc. 

 

Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 

proponowaną stawką 17,80 zł od 1 m² powierzchni uŜytkowej budynków lub ich 

części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od części 

budynków mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej? 

 

Radni 7 głosami „za”, 6 głosami „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęli 
stawkę 17,80 zł od 1 m² powierzchni uŜytkowej budynków lub ich części 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od części budynków 

mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. 

 

Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest                   

za proponowaną stawką 0,67 zł od 1 m² powierzchni gruntów związanych                      

z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków? 

 

Radni 1 głosem „za”, 13 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” 

odrzucili stawkę 0,67 zł proponowaną przez radnego Andrzeja Hinc. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę z naniesionymi 

poprawkami. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                   

od nieruchomości na obszarze gminy Liniewo? 

 



Radni 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęli 
 Uchwałę Nr II/ 6 /2006 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na obszarze gminy Liniewo 

 

- określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów oraz opłaty targowej 

na obszarze gminy Liniewo 
 

Benedykt Knitter - Komisja Komunalna – proponuję w § 1 zmniejszyć kwotę  35 zł  

na 30 zł  

 

Jerzy Bałachowski - Komisja Rolna - proponuję w § 1 zmniejszyć kwotę  35 zł  na 

30 zł 

 

Andrzej Hinc – Komisja Oświaty – proponuję w § 1 zmniejszyć kwotę  35 zł   na 

30 zł 

 

Sławomir Zabrocki - Komisja Rewizyjna - proponuję pozostawić kwotę 35 zł 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za stawka 30 zł - roczna 

stawka podatku od posiadania psów?  

 

Radni 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” przyjęli stawkę              
30 zł podatku od posiadania psów.  

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                 

od posiadania psów oraz opłaty targowej na obszarze gminy Liniewo? 

 

Radni 12 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” przyjęli 
 Uchwałę Nr II/  7 /2006 w sprawie określenia wysokości stawek podatku                 

od posiadania psów oraz opłaty targowej na obszarze gminy Liniewo. 

 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

 

Benedykt Knitter - Komisja Komunalna – komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Jerzy Bałachowski - Komisja Rolna - komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 



 

Andrzej Hinc – Komisja Oświaty - komisja przychyla się do proponowanego 

projektu uchwały. 

 

Sławomir Zabrocki - Komisja Rewizyjna - komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                 

od środków transportowych? 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli  
 Uchwałę Nr II/ 8 /2006 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

 

- zwolnień z podatku od środków transportowych 

 
Benedykt Knitter - Komisja Komunalna – komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Jerzy Bałachowski - Komisja Rolna - komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Andrzej Hinc - Komisja Oświaty - komisja przychyla się do proponowanego 

projektu uchwały. 

 

Sławomir Zabrocki - Komisja Rewizyjna - komisja przychyla się                                      
do proponowanego projektu uchwały. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych? 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli  
 Uchwałę Nr II/ 9 /2006 w sprawie zwolnień z podatku od środków 

transportowych. 
 



- ustalenia stawki za składowanie odpadów na składowisku gminnym                              

w Liniewskich Górach, 

 

 
Komisja Komunalna – uchwała bez zmian 

 

Komisja Rolna – wysypisko śmieci – trzeba cos z tym zrobić, niedługo będzie 

zapełnione, a takŜe trzeba zająć się osobami z działek, którzy zostawiają śmieci 

gdzie tylko się da. 

 

Komisja Oświaty – uchwała bez zmian 

 

Komisja Rewizyjna – uchwała bez zmian 

 

Ryszard Kruszyński – wysypisko – trzeba coś z nim zrobić albo przedłuŜyć 
Ŝywotność albo zamknąć. Są tam stosy śmieci, wiatry roznoszą je wszędzie,                        

w związku z tym trzeba zorganizować debatę i cos ustalić. 
Wójt – jest to uwaga jak najbardziej słuszna, trzeba to przemyśleć. Musimy myśleć 
o sobie moŜemy zamknąć dostęp z innych gmin. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia stawki za składowanie odpadów na 

składowisku gminnym w Liniewskich Górach ? 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli  

 Uchwałę Nr II/ 10 /2006 w sprawie ustalenia stawki za składowanie 

odpadów na składowisku gminnym w Liniewskich Górach. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

 

- ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie ścieków 

do kanalizacji oraz zrzut ścieków /do oczyszczalni ścieków w Orlu / w Gminie 

Liniewo na rok 2007. 
 

 

Komisja Komunalna – uchwała bez zmian. 

 

Komisja Rolna - uchwała bez zmian. 



 

Komisja Oświaty - uchwała bez zmian. 

 

Komisja Rewizyjna - uchwała bez zmian. 

 

Vice przewodniczący Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                         

za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów 

wiejskich, wprowadzenie ścieków do kanalizacji oraz zrzut ścieków                                       

/do oczyszczalni ścieków w Orlu / w Gminie Liniewo na rok 2007? 

 

Radni 13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” przyjęli  
 Uchwałę Nr II/ 11 /2006 w sprawie ustalenia stawki za pobór wody                          

z wodociągów wiejskich, wprowadzenie ścieków do kanalizacji oraz zrzut ścieków                                       

/do oczyszczalni ścieków w Orlu / w Gminie Liniewo na rok 2007. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godz. 10:45. 

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 
Ad.9 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 

Wójt – piasek dostarczony do Głodowa – zadziałaliśmy prawidłowo, na wniosek 

dostarczyliśmy piasek. Mam pytanie do sołtysa co stało się z tym piaskiem? 

- decyzja dotyczące SPENDu – spotkamy się i będziemy dyskutować na ten temat. 

Nie moŜna prowadzić tam spendu. Moja propozycja jest taka by uŜyczyć to w 

uŜytkowanie wieczyste, wyremontować, zmodernizować, przeanalizować i podjąć 
decyzję. 
- tory PKP – to jest na terenie PKP, nie mamy Ŝadnego pisma. JeŜeli tory 

rozbierają moŜna te tereny wykorzystać na cele turystyczne przy przychylności 

PKP. 

 

Piotr Piwowarczyk – odśnieŜanie – teren gminy jest podzielony p. Prądzyscy                       

i p. Zinka, 

- tłuczeń – zadzwonimy do Zarządu Dróg. 

- oznakowania – przejedziemy się i ustalimy gdzie postawić. 
- Woda około p. Czerwonka -  będziemy działać w tym kierunku. 

- Słup telefoniczny – zadzwonimy do telekomunikacji by naprawili. 



- Drogi – niszczenie – będziemy działać w tej sprawie. Trzeba będzie wyznaczyć 
geodetę i wyznaczyć kary. 

- PKP tłuczeń – będziemy się starać by oni uszykowali zniszczoną drogę. 
 

Stanisław Narloch – rada sołecka Głodowo wystąpiła z wnioskiem o wycięcie 

drzew, otrzymali pozwolenie. (odczytał pismo wysłane do sołtysa).                          

Jest to upowaŜnienie na wycięcie drzew i przeznaczenie go na cele sołectwa. 

 

Ad.10 

Wolne głosy i wnioski 

 
Adam Malarz – piasek został rozwieziony, 

- przepust jest zrobiony, 

- krzaki, drzewa – Pan Czapiewski to były komendant mógł sam się zając tą 
sprawą wyciąć i posprzątać. 

 
Jerzy Czapiewski – komendantem juŜ nie byłem sami mnie wyrzucili i szybko 

wymienili zamki w drzwiach. 

- drzewo – trzeba było rozdać biednym a nie wziąć sobie, 

- piasek został zsypany przez przystankiem i nic nie było zrobione. 

 

Tadeusz Borkowski – potrzebna jest równiarka, trzeba wyrównać teren. 

 

Wójt – informacja o podatkach będzie opublikowana w naszej gazetce gminnej 

oraz sołtysi otrzymają skróconą informację o podatkach i opłatach lokalnych. 

- wyrównanie parkingu przy świetlicy w Orlu – damy tam małą równiarkę, 
uporządkujemy teren. 

 

Wójt wszystkich zaproszonych gości zaprosił na poczęstunek. 

 

Jerzy Bałachowski – w imieniu Pani Gabrieli Borowickiej zaprosił w dniu 

7.12.2006 r. o godz. 10:00 ODR – konferencja dotycząca energii wiatrowej                     

i cieplnej. 

- w dniu 12.12.2006 r. godz. 10:00 pokaz płyty gnojowej  

- 8.12.2006 r. godz. 10:00 konferencja w Gdańsku dot. bydła. 

 

Jerzy Bałachowski – podziękował za samochód straŜacki dla OSP Wysin i zaprosił 

13 grudnia na uroczyste przekazanie samochodu. 

 

Jerzy Narloch – trzeba coś zrobić z liniami telefonicznymi, gdyŜ są poprzerywane. 



Henryk Peek – poinformował wszystkich, Ŝe został zarejestrowany związek 

producentów trzody chlewnej. 

 

Ad.11 
Termin następnej sesji 28-29 grudnia 2006 r. 

 

Ad.12 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godz. 11:20 

 

 

 

 

 

  Protokołowała 

 

Anna Turzyńska 


